



**MINISTERUL AGRICULTURII SI DEZVOLTARII RURALE**  
**Inspectoratul Teritorial pentru Calitatea Semințelor și Materialului Săditor Botoșani**  
Str. Eternității, Nr. 6; Tel/Fax:(004)0231.513729; email:itcsms.bt@madr.ro, CF:4345754

**SITUAȚIA VENITURILOR SALARIALE BRUTE PE FUNCȚII – MARTIE 2025**  
**(conform prevederilor art. 33 din Legea nr.153/2017)**

| Nr. crt. | Denumirea funcției | Gradația | Salariul de baza pe luna martie 2025 | Spor pentru condiții vătămătoare (min./max.) | Alte drepturi în bani și/sau natură | Baza legala de acordare drepturi salariale              |
|----------|--------------------|----------|--------------------------------------|----------------------------------------------|-------------------------------------|---------------------------------------------------------|
| 1.       | Inspector șef      | Grad II  | 14970                                | 1500                                         |                                     | Legea 153/2017, OUG 128/2023, OUG 115/2023, OUG 53/2024 |
| 2.       | Consilier superior | 5        | 10536                                | 803                                          | 346                                 | Legea 153/2017, OUG 128/2023, OUG 115/2023, OUG 53/2024 |
| 3.       | Consilier superior | 3        | 10029                                | 754                                          | 346                                 | Legea 153/2017, OUG 128/2023, OUG 115/2023, OUG 53/2024 |
| 4.       | Referent superior  | 5        | 8780                                 | 441                                          | 346                                 | Legea 153/2017, OUG 128/2023, OUG 115/2023, OUG 53/2024 |
| 5.       | Șofer              | 5        | 5514                                 | 326                                          | 346                                 | Legea 153/2017, OUG 128/2023, OUG 115/2023, OUG 53/2024 |

**Inspector șef,**  
**Bahrin Cristina**

Baza legală:

Art. 18, alin. 1 Legea 153/2017 – ”Începând cu 1 octombrie 2023, ordonatorii de credite acordă obligatoriu, lunar, pentru personalul încadrat ale cărui salarii lunare nete sunt de până la 8.000 lei inclusiv, indemnizații de hrană la nivelul anual a două salarii minime pe economie în vigoare la data de 1 ianuarie 2019, actualizat anual cu indicii de prețului de consum comunicat anual de Institutul Național de Statistică, începând cu 2025, cu excepția personalului Ministerului Apărării Naționale, Ministerului Afacerilor Interne, Ministerului Justiției, Administrației Naționale a Penitenciarelor, Serviciului Român de Informații, Serviciului de Informații Externe, Serviciului de Protecție și Pază, Serviciului de Telecomunicații Speciale, Administrației Naționale a Rezervelor de Stat și Probleme Speciale, precum și a personalului poliției locale care, potrivit legii, beneficiază de drepturi de hrană în temeiul Ordonanței Guvernului nr. 26/1994 privind drepturile de hrană, în timp de pace, ale personalului din sectorul de apărare națională, ordine publică și siguranță națională, republicată, cu modificările și completările ulterioare.”

Art. II. OUG 115/2023 ”Începând cu data de 1 ianuarie 2024, cuantumul sporurilor, indemnizațiilor, compensațiilor, primelor și al celorlalte elemente ale sistemului de salarizare care fac parte, potrivit legii, din salariul brut lunar, solda lunară de care beneficiază personalul plătit din fonduri publice se menține cel mult la nivelul cuantumulului acordat pentru luna decembrie 2023, în măsura în care personalul ocupă aceeași funcție și își desfășoară activitatea în aceleași condiții.”

Art. I, alin. (1) din OUG 53/2024 „Prin derogare de la prevederile art. 12 alin. (2) din Legea-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, cu modificările și completările ulterioare, salariile de bază stabilite pentru personalul prevăzut în anexele nr. III, IV, VII, VIII, în cap. II al anexei nr. I, precum și în cap. VI al anexei nr. V la Legea-cadru nr. 153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, cu modificările și completările ulterioare, aflate în plată, se majorează cu 10%, față de nivelul acordat pentru luna decembrie 2023, în două tranșe, respectiv cu 5% față de nivelul acordat pentru luna decembrie 2023 începând cu luna iunie 2024 și cu 5% față de nivelul acordat pentru luna decembrie 2023 începând cu luna septembrie 2024.”

Anexa nr. VIII capitolul I articolul 1, alineatul (1) din Legea 153/2017: „Funcționarii publici beneficiază de un spor pentru condiții periculoase sau vătămătoare de până la 15% din salariul de bază, dar nu mai mult de 1.500 lei brut lunar corespunzător timpului lucrat.” Art. 1, alin. 2 din Ordonanța de urgență nr. 8/2009 privind acordarea voucherelor de vacanță „Instituțiile publice, astfel cum sunt definite la art. 2 alin. (1) pct. 30 din Legea nr. 500/2002 privind finanțele publice, cu modificările și completările ulterioare, și la art. 2 alin. (1) pct. 39 din Legea nr. 273/2006 privind finanțele publice locale, cu modificările și completările ulterioare, indiferent de sistemul de finanțare și de subordonare, inclusiv activitățile finanțate integral din venituri proprii, înființate pe lângă instituțiile publice, acordă anual vouchere de vacanță în cuantum de 1.600 lei, în perioada 1 ianuarie 2024-31 decembrie 2026, personalului ale cărui salarii de bază nete din luna anterioară acordării acestora sunt de până la 8.000 lei.